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Voorzitter, Corona laat ons zien dat de taak van de overheid des te relevanter is. Dat geldt ook voor 
de gemeente. We waarderen de inzet van onze burgemeester en onze wethouders. Denk hierbij aan 
de manier waarop onze burgemeester verbindingen legt in ons dorp en mensen en organisaties 
aanspreekt om zich aan de maatregelen te houden. We zien hoe de wethouders in contact blijven 
met ondernemers en verenigingen. Dat geldt ook voor de manier waarop burgemeester Lenferink als 
voorzitter van onze veiligheidsregio leidinggeeft in Hollands Midden en de ontspannen wijze waarop 
hij daarover verantwoording aflegt.  

Die waardering is ook op z’n plaats ook voor onze gemeentesecretaris en alle mensen van de 
ambtelijke organisatie, voor de crisisorganisatie, de mensen van de gemeentewerf en aan de balie. 
En natuurlijk ook onze griffie. Door de Veiligheidsregio en de GGD wordt veel goed werk verzet. Hun 
werk is niet altijd makkelijk. Het lontje van de meeste mensen is korter in deze tijd. Wees daarom 
een beetje lief voor elkaar. Behandel een ander zoals je zelf behandeld wilt worden. We wensen jullie 
allen Gods zegen toe bij dit relevante werk. 

Voorzitter, een digitale behandeling van de begroting. Mijn fractie hoopt dat we dit zowel voor het 
eerst als voor het laatst doen. Corona heeft grote impact op ons samenleven. De Bijbel zegt: Het is 
niet goed, dat de mens alleen is. We zien in deze maanden allemaal in hoe waar dat is. Als je in deze 
periode in quarantaine moet, val je terug op je netwerk om toch te zorgen dat de boodschappen 
binnen komen. Als je geen netwerk hebt, ben je extra kwetsbaar. Vrijwilligers moeten we daarom 
extra koesteren. We vinden zorgelijk om te zien dat het aantal vrijwilligers in Leiderdorp afneemt. Er 
is een hele grote groep die veel doet, maar er zijn ook medeburgers die meer kunnen doen. Wat 
ChristenUnie-SGP betreft straalt de gemeente, en de raad kan daar een belangrijke ambassadeursrol 
in vervullen, consequent uit hoe zinvol vrijwilligerswerk is. Als je in deze gemeente woont, dan mag 
je ook een bijdrage leveren. Ik stel voor dat we bijvoorbeeld via de inwonersenquête achterhalen 
waarom mensen afhaken en daar ons beleid op aan kunnen passen. Het is belangrijk dat we 
vrijwilligers vasthouden en nieuwe vrijwilligers vinden. 

Ook voor minima kan corona grote gevolgen hebben. Ze hebben niet de buffers om bijvoorbeeld 
mondkapjes aan te schaffen. In Leiden wordt overwogen gratis mondkapjes te verstrekken aan 
minima, doen we dat ook in Leiderdorp? Graag een reactie van de wethouder. 

Een constante lijn in de begrotingsbetogen van ChristenUnie-SGP, is onze zorg over de te hoge lasten 
voor begraven. Nadat vorig jaar de tarieven zijn bevroren, zitten er nu een aantal kostenverlagingen 
in de begroting. Het college heeft toegezegd uiterlijk bij de kadernota met uitkomsten van een 
onderzoek te komen hoe we de kosten verder kunnen verlagen, zodat de tarieven naar beneden 
kunnen. Wij zullen daar nadrukkelijk op letten.  

Het college verkleint volgend jaar de kloof in lasten tussen één en meerpersoonshuishoudens. En 
natuurlijk, het is logisch dat meerspersoonshuishoudens meer afvalstoffenheffing betalen, maar in 
Leiderdorp is de kloof veel groter dan in andere gemeenten. We zullen daar ook in de komende tijd 
op toezien dat dit verder gaat. 

Voorzitter, vorig jaar hebben we besloten de manier van afvalinzameling in Leiderdorp te 
veranderen. De verandering voor veel Leiderdorpers is relatief gering, vooral op het beter scheiden 
van papier zetten we in. We halen onze doelen echter niet. We zitten ruim boven de 200 kilo, en we 
moeten naar de 100 kilo en lager. Hebben we ons niet te veel gericht op technische debat van 
omgekeerd inzamelen of nascheiding, en te weinig op slimme maatregelen om de reststroom te 
verminderen? Een aantal ideeën van ChristenUnie-SGP: 



- Zou het niet mogelijk zijn om persoonlijk per bak aan mensen terug te geven hoeveel 
restafval ze aanleveren? 

- Is het een idee om per kwartaal via het Leiderdorps Weekblad te publiceren hoeveel 
ongewenste kilo’s er in het restafval zitten, inclusief tips richting inwoners om het te 
verbeteren? 

- Is het niet verstandig alsnog een afvalcoach in te zetten, die in het dorp zichtbaar bijdraagt 
aan bewustwording? 

Daarnaast lijkt het ons goed om in andere gemeenten te kijken wat zij doen, en de discussie niet uit 
de weg te gaan dat burgers financieel stimuleren als ze minder restafval aanleveren. Vandaar dienen 
we een motie in.  

Voorzitter, de kadernota stond in het teken van bezuinigingen. Bezuinigingen om de investeringen 
voor reintegratie van jongeren, voor jeugdhulp, voor renovatie van schoolgebouwen en voor 
duurzaamheid, mogelijk te maken. De gemeente Leiderdorp investeert veel in de komende tien jaar, 
blijkt uit de investeringsagenda bij deze begroting. Ondernemers profiteren daarvan, en dat is een 
goede zaak. De noodzaak om scherp aan de wind te zeilen is in de afgelopen maanden alleen maar 
groter geworden, omdat we ook op de Wmo tekortkomen, zo blijkt uit de brief van het college. Er 
komt een taskforce, zoals dat in mooi Nederlands heet. Waar mijn fractie vooral behoefte heeft, is 
dat er keuzes op tafel komen, zodat we als raad keuzes kunnen maken. Er is al een motie 
aangenomen om dit voor de jeugdhulp te doen, maar dit is ook voor de Wmo nodig. Mijn fractie 
vindt het belangrijk dat we ons in de komende maanden niet alleen door het college laten 
informeren, maar dat we ook als raad keuzes maken.  Kortom, aan de slag! 


